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Tomislav Romolić / Intervju

Intervju sa Elinom Sipilom, 
predsjednicom ISHA-e International 

Elina Sipilä je 24-godišnja studentica na sveučilištu 
u Helsinkiju. Trenutačno je na završnoj godini diplomskog 
studija interdisciplinarnog odsjeka Društvo i promjene, 
na kojem pohađa program Ekonomska i društvena 
povijest. Sebe opisuje kao društvenog znanstvenika, 
a njezina istraživačka područja pokrivaju lokalnu i 
globalnu modernu povijest, rodne studije, sociologiju, 
itd. Uz sve navedeno, na sveučilištu je završila i tečaj 
njemačkog jezika. Završni rad na preddiplomskom studiju 
posvetila je istraživanju društvenog angažmana u Finskoj 
tijekom 1960-ih, točnije rada tzv. Association 9 (finski 
Yhdistys 9) organizacije, koja se bavila poboljšanjem 
kvalitete cjelodnevnog boravka djece u Helsinkiju. Njezin 
diplomski rad bavit će se razvojem diskursa o klimatskim 
promjenama u finskim medijima tijekom posljednjih 30 
godina. Izvan akademskog života, Elina samu sebe opisuje 
kao „prilično dosadnu osobu koja voli entuzijastično pratiti 
razne TV serije i filmove te slušati glazbu“. Uz to, bavi se 
pilatesom i jogom, a voli i izlaske u prirodu. Trenutačno 
obavlja dužnost predsjednice Međunarodne udruge 
povjesničara ISHA International za 2022. godinu te joj je 
to drugi mandat zaredom. Za kraj ovog uvoda, pohvalila 
se kako je tijekom provođenja ovog intervjua popunjavala 
Harry Potter slagalicu od 1000 dijelova.

Hvala još jednom što si prihvatila sudjelovati u 
ovom intervjuu. Za početak, kako si se i kada pridružila 
ISHA-i?

Tijekom mojeg prvog semestra na sveučilištu 
(2017.), tadašnje vodstvo ISHA-e Helsinki je na jednom 
događaju za brucoše uvodnim govorom predstavilo 
udrugu. Odmah me zainteresirala mogućnost da budem 
dijelom međunarodne udruge studenata povijesti. 
Istovremeno sam bila prilično zainteresirana za studij 
povijesti i unatoč činjenici da sam studirala na odsjeku 
za društvene znanosti, smatrala sam da bi mi članstvo u 
ISHA-i i sudjelovanje na ISHA-inim seminarima pružilo 
odličnu priliku da naučim nešto više o povijesti kao jednoj 
od grana znanosti (i bila sam u pravu!). Kandidirala sam se 
za mjesto u upravnom odboru ISHA-e Helsinki, a od 2018. 
stalna članica tog odbora, na različitim pozicijama (od 
obavljanja poslova blagajnika, predsjednika i upravljanja 
društvenih mreža). Prvi ISHA seminar na kojem sam 

sudjelovala je bio ljetni semestar u Varšavi 2018. godine, 
a od tada sam prisustvovala na još popriličnom broju 
seminara!

Koja je bila tvoja motivacija za kandidaturu na 
mjesto predsjednice ISHA-e International? 

Nakon što sam sudjelovala na prvih par seminara, 
shvatila sam da bih u nekom trenutku htjela biti članicom 
odbora ili vijeća u ISHA-i International. Već sam imala 
iskustvo u odboru moje lokalne ISHA sekcije te me 
zanimalo kako to sve funkcionira na međunarodnoj razini. 
Također, osjećala sam potrebu da nešto pridonesem ISHA-i 
s obzirom na to koliko mi je ta udruga pomogla tijekom 
mojih studija. Imala sam u planu otići na Erasmus program 
u Beč tijekom ljetnog semestra 2021. godine i shvatila sam 



ESSEHIST58

da bih mogla iskoristiti činjenicu da ću biti geografski bliže 
ostalim članovima Međunarodnog odbora udruge. Uz to, u 
slučajevima kada bih morala putovati na seminare, moje 
privremeno mjesto stanovanja putovanje bi učinilo puno 
„zgodnijim“ (i jeftinijim) od puta iz Helsinkija. Nažalost, 
seminari se zbog korone nisu održali, ali barem sam više 
puta uspjela posjetiti neke od članova udruge, a tijekom 
naših sastanaka putem platforme Zoom smo čak bili u istoj 
vremenskoj zoni!

Poput svake organizacije koja djeluje na 
međunarodnoj razini, prethodne dvije godine su bile 
poprilično teške za vas. Kako si rukovodila ISHA-om 
tako da ostane živa i barem donekle aktivna tijekom 
navedenog razdoblja?

To je dobro pitanje na koje zapravo nemam odgovor. 
Održavati jednu udrugu živom i funkcionalnom ovisi o 
više varijabli koje donekle ovise o svakoj osobi koja je 
uključena u tu udrugu. Bez aktivnog odbora i vijeća ne 
bi bilo moguće donositi bilo kakve odluke i gurati cijelu 
udrugu naprijed, a i članovi lokalnih sekcija doprinose 
udruzi organiziranjem događaja kojima bi privukli nove 
ljude. Srećom, ISHA International je u 2021. godini imala 
odličnu ekipu koja nas je progurala kroz prošlu godinu. 
Na lokalnoj razini, ISHA Helsinki je uspjela organizirati 
nekolicinu događanja, kao i online seminare (koji nažalost 
nisu bili uživo). Uglavnom smo bili prisiljeni organizirati 
događaje koji su isključivo online, ali nadamo se kako ćemo 
uskoro imati mogućnost isplanirati jedan pravi seminar 
koji bi bio uživo. Uglavnom, svakako nije bilo lagano, ali 
smo donekle još uvijek živi. 

Od 1. siječnja 2022. godine ušla si u svoj drugi 
mandat kao predsjednica ISHA-e International. Kakve 
planove imaš za ISHA-u ove godine?

Ovo je još jedno pitanje o kojem sam pokušala 
razmišljati, ali na koje nisam pronašla dobar odgovor. 
Pokušat ćemo izgurati ovu godinu i pokušati organizirati 
događaje koji će biti ili na razini ISHA-e International ili 
ćemo angažirati lokalne članove da organiziraju seminare 
koji bi bili ili uživo ili online. Ove ću godine biti zauzeta 
završetkom diplomskog studija te ću vrlo vjerojatno 
raditi i na svojem pripravništvu zbog čega nažalost, neću 
moći doprinositi ISHA-i kao što sam mogla prošle godine. 
Međutim, s obzirom na to da ćemo imati odličnu ekipu za 
2022. godinu, pokušat ćemo održati medijsku prisutnost 
ISHA-e, organizirati nekoliko online događaja, a nadamo 
se kako će jedna od lokalnih sekcija pokušati organizirati 
nešto i uživo. 

Gdje se vidiš na tržištu rada kada diplomiraš sa 
svojeg sveučilišta? 

To svi uvijek pitaju, ali stvarno nemam pojma. 
Ne vidim se ni u čemu drugome osim u studiranju, s 
obzirom na to da to praktički radim u punom radnom 
vremenu od svoje sedme godine. Budući da me moja 
diploma ne vodi isključivo jednom zanimanju, kao što je 
ono u nastavničkoj struci, imat ću široki spektar poslova 
kojima bih se mogla baviti. Mislim, i nadam se, da ću raditi 
u nekakvoj organizaciji u kojoj bih organizirala događaje 
ili možda radila nešto na društvenim mrežama s obzirom 
na to da volim raditi takve stvari, a imam i iskustva u 
tome. Razmišljala sam i da upišem još jedan diplomski 
studij (možda negdje u inozemstvu), ali zbog trenutačne 
situacije s koronom, moja motivacija za učenjem dosta 
je opala. Tako da ću nakon diplomiranja vjerojatno neko 
vrijeme raditi i onda procijeniti želim li stvarno upisati još 
jedan diplomski studij. 

I za kraj, što bi rekla studentima povijesti koji su 
možda zainteresirani za pridruživanje ISHA-i u skoroj 
budućnosti?

Učinite to! Osim što ćete upoznati odlične i drage 
ljude i zabaviti se na seminarima, članstvo u ISHA-i vam 
može pružiti iskustvo uvida u rad međunarodne studentske 
organizacije, kao i iskustvo međunarodne akademske 
suradnje te pomoći razvoju izvanrednih organizacijskih 
vještina. Tko god je zainteresiran, može nas slobodno 
kontaktirati i pridružiti nam se jer ISHA treba nove ljude 
kako bi opstala u budućnosti. Učlanjenje u ISHA-u mi je 
vjerojatno bila jedna od najboljih odluka. Moj studentski 
život bio je uvelike poboljšan zahvaljujući doživljajima na 
seminarima i svim prijateljstvima koje sam usput sklopila. 
Uz to, pružile su mi se brojne prilike da putujem i posjetim 
mjesta koja u suprotnom vjerojatno ne bih nikad posjetila. 
Nadam se da će studenti i u budućnosti biti u mogućnosti 
da dožive slično iskustvo u ISHA-i i da se neće bojati 
kandidirati se za mjesto u odboru ili vijeću ISHA-e. Takvo 
što će izgledati jako dobro u vašem životopisu! 

(Napomena: Intervju je originalno održan na engleskom 
jeziku te je preveden na hrvatski.)


